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Opäť sa všetci môžu tešiť na ukážky para športov, 
stretnutia s paralympijskými medailistami, hudob-
né vystúpenia, workshopy, tvorivé dielne i SPP zónu 
zábavy. Po tretíkrát privíta Paráda všetkých účastní-
kov v areáli HS Centrum pri Sĺňave. 

Piešťanský „Prvý bezbariérový festival“ sa pre-
miérovo konal v roku 2018 na Kúpeľnom ostro-
ve a privítali sme počas neho medailistov zo ZPH 
v Pjongčangu. Ďalší „live“ ročník nasledoval na rov-
nakom mieste v roku 2019. O rok neskôr sa v dôsled-
ku pandemickej situácie musel obmedziť iba na pre-
zentáciu v online priestore. V roku 2021 sa vrátil na-
živo, ale už na opačný koniec Piešťan, do areálu HS 
Centra pri Sĺňave. Keďže tu našiel veľkolepý priestor 
a ideálne podmienky pre všetky športy, vrátil sa 
sem aj vlani a zopakuje si to aj v tomto roku. 

ŠPORTY

Aj tohtoročný festival bude prístupný pre verej-
nosť, ktorá si bude môcť overiť svoje schopnosti vo 
vybraných športoch. Registrácia sa začne o 10. hod. 
Okrem súťažných športov tu prebehne aj prezentá-
cia tých nesúťažných. Viac o všetkých parašportoch 
sa návštevníci budú môcť dozvedieť v stánku SPV. 
Všetci sa môžu tešiť na tenis na vozíku, parastreľbu, 

paralukostreľbu, florbal na elektrických vozíkoch, 
showdown, curling na vozíku, basketbal na vozí-
ku, paracyklitiku, paraalpské lyžovanie, paraveslo-
vanie, paravolejbal a paragolf. Určite poteší aj návrat 
k zbieraniu pečiatok do day passov – po získaní pl-
ného počtu vás bude čakať sladká odmena! 

HUDOBNÉ VYSTÚPENIA 

Okrem aktívneho športovania budú návštevní-
kov udržiavať v dobrej nálade aj hudobné vystúpe-
nia. Predstavia sa Peter Cmorik Band, Robo Opatov-
ský, Lucia Bujnová a Michal Červienka. Programom 
budú počas celého dňa sprevádzať moderátori Juraj 
Turis a Štefan Skrúcaný. 

PARÍŽ 2024

Popoludní príde na rad predstavenie loga XVII. 
Paralympijských hier a reklamnej kampane „Ne-
zlomní“ k ročnému míľniku do Paríža. Stretnete tu 
naživo viacero našich úspešných paralympionikov, 
ktorí sú práve v kvalifikačnom procese na PH 2024 
a bojujú o miestenky. V premiére tu zaznie aj pieseň 
Nezlomní v podaní Petra Cmorika. 

SPP ZÓNA ZÁBAVY 

Každoročne ju s veľkým úspechom pripravuje ge-
nerálny partner podujatia SPP a nebude chýbať ani 
tohto roku. Okrem už tradičných atrakcií ako sú 
detský kútik či skákací hrad bude tohto roku lákať 
aj galaktická bublinková show, fotokútik, vesmírne 
tvorivé dielne (vlastná výroba rakety), planetárium 
či ďalšia drobná zábava a guličková zmrzlina. 

EDUKAČNÁ ZÓNA 

Bude tento rok súčasťou stánku SPV a záro-
veň ponúkne prednášky na hlavnom pódiu o ná-
rodnom projekte SME SI ROVNÍ, o hľadaní talen-
tov (Juraj Medera), o paracyklistike (Branislav Rež-
ňák) a o cestovaní. V stánku SPV budú k dispozícii 
všetky potrebné informácie o parašportoch, vrátane 
kontaktov na realizačné tímy. 

HĽADÁME TALENTY 

Do súťažných aktivít sa na podujatí PARÁDA tra-
dične zapoja aj účastníci letného kempu „Hľadáme 
talenty 2023“, ktorý bude prebiehať v priestoroch HS 
Centra v dňoch 21. – 27. augusta. Ako informoval ve-
dúci projektu Juraj Medera, okrem troch špecializo-
vaných (parakarate, boccia a florbal na elektrických 
vozíkoch) je pripravený aj tzv. motivačný kemp, 
v ktorom predstavia denne jeho účastníkom po dva 
parašporty. V špecializovaných je po päť účastní-
kov, v motivačnom desať, ale tohtoročnou novinkou 
je denný kemp. V praxi to znamená, že dieťa nebu-
de spolu s ostatnými ubytované v hoteli Máj, ale prí-
de len na jeden konkrétny deň vyskúšať si dva špor-
ty. Deväťčlenný realizačný tím (v ktorom nechýba-
jú ani paralympijskí víťazi Jakub Krako či Michaela 
Balcová) je pripravený tentokrát na nápor až 35 de-
tí. Najlepší z kempu budú ako každý rok ocenení na 
Paráde. 

Už túto sobotu 26. augusta organizuje Slovenský paralympijský výbor (SPV) ďalší ročník podujatia „Paráda 2023 – 
prvý bezbariérový festival“ v Piešťanoch. Generálnym partnerom podujatia je rovnako ako aj počas minulých 
ročníkov spoločnosť SPP.

PARÁDA 2023  
si pripomenie ročný míľnik do Paríža
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2010 

V sobotu 5. júna usporiadal SPV v spoluprá-
ci s ďalšími partnermi premiérový ročník poduja-
tia „PARÁDA – paralympijský deň pre malých aj veľ-
kých" v rekreačnej oblasti Zelená voda pri Novom 
Meste nad Váhom. Súčasťou akcie bolo aj predsta-
venie úspešných športovcov zo ZPH vo Vancouvri, 
prezentácia medailí, uvedenie knižnej publikácie 
„ZPH 2010 Vancouver“ a autogramiáda. Každý náv-
števník podujatia mal prvýkrát možnosť vyskúšať si 
niekoľko druhov paralympijských športov a nechý-
bala ani symbolická jazda v rámci VIII. ročníka 
kampane „Na kolesách proti rakovine“.

2011 

Po úspechu prvého ročníka zavítala PARÁDA 
2011 do areálu Zelená voda 4. júna. SPV v spoluprá-
ci so svojim generálnym partnerom SPP, spoločnos-
ťou Bolton a Mestom Nové Mesto nad Váhom opäť 
pripravili kopec športu a zábavy. „Cieľom PARÁDY 
je búrať bariéry medzi zdravou a zdravotne znevý-
hodnenou mládežou, ukázať ľuďom paralympijský 
šport a zároveň im umožniť, aby strávili príjemné 
chvíle v krásnom areáli“, zadefinoval hlavné posla-
nie tohto podujatia predseda SPV Ján Riapoš. Uvá-
dzalo sa DVD Peking – Vancouver, prišli vodáci, ho-
kejisti a Peter Štít prvýkrát predstavil parahokej.

2012 
Nosným motívom tretej Parády (2. júna) bol Lon-

dýn 2012, kam sa slovenskí športovci chystali na pa-
ralympiádu. Tradičné ukážky športov, zábava pre 
malých aj veľkých a pečiatky do day passov. Po ich 
nazbieraní si aktéri už tradične mohli vybrať občer-
stvenie. K dobrej nálade prispel spevom Robo Opa-
tovský či mohutným bubnovaním Campana Batu-
cada. Súčasťou akcie bola opäť symbolická jazda 

v rámci kampane „Na kolesách proti rakovine“, ale 
prvýkrát pribudlo miestne kolo novej cyklistickej 
súťaže „Na kolesách do škôl“. Účastníkov prekvapilo 
chladnejšie počasie ako po iné roky. 

2013
Štvrtá, tzv. polondýnska PARÁDA, sa konala v so-

botu 8. júna. Návštevníci si mohli zašportovať pria-
mo pod dohľadom účastníkov PH 2012. A tak streľ-
bu riadila Veronika Vadovičová, lukostreľbu Peter 
Kaščák a hlavne sa počas autogramiády dali zís-
kať podpisy londýnskych medailistov. Farebné lá-
kavé atrakcie v Zóne SPP nedostali ani na chvíľ-
ku vydýchnuť a deti testovali ich odolnosť. Zóna sa 
už rozšírila aj o maľovanie na tvár, atrakcie v areá-
li o trenažéry firmy InSportline. Počet vyplnených 
day passov hlásil, že bránami Zelenej vody prešlo 
v tento deň úctyhodných 2 000 ľudí! 

2014
Okrem úspešných účastníkov ZPH v Soči sme 

prvýkrát privítali aj Paranormálnych hrdinov. Tí za-
pózovali návštevníkom nielen na štyroch maketách, 
ale aj z loga podujatia. Akcii žičilo 7. júna počasie 
a tak bol areál opäť zaplnený. PARÁDA si našla pev-
né miesto v kalendári Novomešťanov i ľudí z okolia. 
Celým dňom ich sprevádzala moderátorská dvojica 
Patrícia Jariabková a Štefan Skrúcaný, pričom Štefan 
prispel k dobrej nálade aj niekoľkými svojimi pies-
ňami. Na Zelenú vodu sa po krátkej pauze vrátilo aj 
stanovište Naše lesy, ktoré ponúklo lesnú pedagogi-
ku i hod šiškou do otvoru. 

2015 
VI. ročník sa konal symbolicky 6. júna a do špor-

tových aktivít sa zapojilo vyše 700 detí. V krásnom 
počasí si vyskúšali stolný tenis, streľbu, lukostreľ-
bu, bocciu, parakanoistiku, ale aj jazdu zručnos-
ti na mechanickom vozíku či prekážkovú trať na bi-
cykli. Veľkému záujmu sa tešila aj vedomostná sú-
ťaž o našom lesníctve. Allianz - Slovenská poisťovňa 
sa predstavila v súvislosti s projektom Hľadáme ta-
lenty 2015, na ktorom spolupracovala v roku 2015 so 
SPV a Nadáciou Markíza. Moderátori vyspovedali 
okrem iných aj športovcov, ktorí sa zapojili do pro-
jektu Paralela. 

2016
Siedmemu ročníku dominovalo Rio 2016, kam sa 

slovenskí paralympionici chystali o pár týždňov na 
paralympijské hry. Viacerí z nich sa osobne pred-
stavili účastníkom Parády, ktorá tentokrát pripad-
la na sobotu 4. júna. Zástupcovia partnerov SPP po-

krstili maskota Parádka pre Slovenské paralympij-
ské družstvo Rio 2016 a ten na rozdiel od svojich 
predchodcov neodišiel do minulosti, ale stal sa aj tr-
valým maskotom PARÁDY. Akcii dominovali tričká 
oranžovej a modrej farby. Deti mali radosť z prítom-
nosti reprezentantov, ktorí ich zaúčali do tajov rôz-
nych športov. 

2017
Ôsma PARÁDA už bola labuťou piesňou Zele-

nej vody. Tradične v sobotu, tentokrát 3. júna, bo-
li jej účastníci svedkami osláv 11 medailí z Ria 2016 
a uvedenia knihy a DVD o týchto hrách. „Boli to 
úžasné hry, s fantastickou atmosférou a také sú aj 
kniha a DVD. Verím, že pomôžu nielen si pripomí-
nať, ale najmä motivovať,“ povedal predseda SPV 
Ján Riapoš. Aj v tomto roku prešlo bránami okolo 
dvoch tisícok rodičov s deťmi, aby si vyskúšali via-
ceré športy, navštívili Zónu zábavy SPP či absolvo-
vali vedomostné súťaže, napríklad v stánku SPV 
o paralympijskom hnutí. 

2018
Zmena prišla po ôsmich rokoch a v sobotu 16. 

júna mala Paráda s podtitulom „Prvý bezbariéro-
vý festival“ svoju premiéru na Kúpeľnom ostrove 
v Piešťanoch. Rovnako ako pri prvej akcii na Zele-
nej vode, aj tu sa zimní športovci pochválili so zis-
kom 11 cenných kovov, tentokrát z Pjongčangu. 
Okrem toho sa uvádzala do života knižná pamätni-
ca týchto hier, DVD a tabuľka medailistov zo ZPH 
2018 v Chodníku slávy SPV. V krásnom zelenom 
prostredí si podujatie Paráda hneď našlo množstvo 
priaznivcov, ktorým prišli zaspievať okrem iných aj 
Sima Martausová a Fragile. 

2019 
Parádu, ktorá sa konala 22. júna, nezrušili ani dva 

dažde. Prvý prišiel pred obedom, druhý počas kon-
certov na hlavnom pódiu. Do 15. hod. sa pozornosť 

sústredila na stanovištia s paralympijskými športmi 
či na vzdelávacie a informačné stánky. Jednotlivé 
športy riadili úspešní paralympionici. Popoludnie 
už patrilo až do večera vystúpeniam na hlavnom 
pódiu, kde sa postupne predstavili Campana Batu-
cada, raperka Sima, Adam Ďurica a Fragile. Stovky 
ľudí, ktorí so svojimi ratolesťami navštívili toto pod-
ujatie, tak prežili krásnu sobotu v kruhu paralym-
pijskej rodiny.

2020
V tomto roku naplno zachvátila svet pandémia 

Covid 19 a neobišla ani naše tradičné podujatie, kto-
ré sa muselo uspokojiť s verziou v online priestore. 
Našim priaznivcom sme pripravili na webe rôzne 
videá, workshopy, súťaže či športové výzvy. V nich 
si napríklad mohli zmerať sily s paralympionikmi, 
resp. sa zapojiť do flexibilnej športovej výzvy Virtu-
al Challenge s jedným hlavným cieľom – motivovať 
k športu a pohybu. V inšpiratívnej zóne si mohli za-
spievať s Petrom Cmorikom či zatancovať s Domini-
kou Mirgovou, Až do záveru novembra prebiehala 
na webe súťaž o parádne ceny.

2021
Po ročnej pauze sa podujatie vrátilo do Piešťan 

v reálnej podobe. Na chodníku slávy pribudla tabuľ-
ka medailistov z Tokia 2020 a oceňovanie účastní-
kov o rok posunutých PH sa konalo v Kongresovom 
centre Balnea Esplanade. Samotný festival potom 
našiel prvýkrát svoj domov v areáli HS Centra na 
opačnej strane Piešťan, kde paralympijskí športovci 
a ich tréneri predvádzali svoje športy deťom a ďal-
ším záujemcom. Aj počasie sa nad akciou zľutovalo 
– hoci dážď visel za nohu, účastníci Parády nepre-
mokli. Naopak, popoludnie skrášlil koncertom Peter 
Cmorik, Jozef Mach či Ľudová hudba Hron.

2022
Dominantnou témou akcie boli ZPH PEKING 

2022. Viacerí jeho účastníci, vrátane medailistov 
zavítali do Piešťan, aby sa podelili o svoje dojmy. 
Uviedli sme do života knižné publikácie Tokio 2020 
a Peking 2022, na Chodníku slávy pribudla ďalšia 
tabuľka s menami medailistov. Hoci kúpeľné mesto 
opäť pokropil popoludní dážď, väčšina účastníkov 
stihla dokončiť svoje športové aktivity. Na hlavnom 
pódiu prispeli k dobrej nálade Peter Cmorik, Maj-
self, Fejbs a ďalší. Nechýbala edukačná zóna, kde 
našli záujemcovia množstvo užitočných informá-
cií ako o parašportoch, tak aj o národnom projekte 
SME SI ROVNÍ. 

Od Vancouvru po Paríž  
alebo zo Zelenej vody do Piešťan
Úspešní paralympionici, missky, superstaristi, hokejisti, ale najmä dobrá nálady vždy sprevádzali podujatie PARÁDA

Podujatie Paráda bude aj dejiskom vyvrcholenia 
Župnej paralympiády 2023. Tento nový projekt SPV 
odštartoval 3. marca v Dolnom Kubíne, kde sa ako 
prvá konala ŽP Žilinského samosprávneho kraja. 

Nasledovala Bratislava 19. mája (zariadenie Gau-
deamus na Mokrohájskej ulici v Bratislave) a Košice 
2. júna. Štvrtou v poradí bola banskobystrická, kto-
rú hostilo NRC Kováčová ako súčasť každoročných 
športových hier tohto zariadenia 9. júna. Nasledo-
val Prešov 23. júna a Partizánske 28. júna (ŽP Tren-
čianskeho samosprávneho kraja ako súčasť tradič-
ného dňa Radovana Kaufmana). V piešťanskom fi-

nále sa stretnú najlepší zo župných paralympiád, 
ktoré prebehli v spomínaných mestách. 

Projekt ŽUPNÁ PARALYMPIÁDA je jedným z bo-
dov Memoránd o vzájomnej spolupráci medzi SPV 
a ôsmimi samosprávnymi krajmi Slovenska, ktoré 
boli podpísané v priebehu rokov 2021 a 2022 pred-
sedom SPV Jánom Riapošom a jednotlivými žu-
panmi. Spoločným cieľom memoránd je priniesť 
paralympijský šport do všetkých regiónov Sloven-
ska, zapojiť do neho zdravotne znevýhodnené de-
ti a mládež a šíriť prostredníctvom športu paralym-
pijské myšlienky.

Podujatia župných paralympiád sa integrujú aj 
s ďalšími dlhoročnými projektami SPV – SME SI 
ROVNÍ, Hľadáme talenty, Paráda, Deň Radovana 
Kaufmana a ďalšími.

Hlavným organizátorom župných paralympiád 
je SPV v spolupráci s ôsmimi slovenskými župa-
mi, prípadne mestami, v ktorých sa koná. Gene-
rálnym partnerom projektu je spoločnosť ECOIN-
VESTMENT, hlavnými partnermi sú Allianz a SPP, 
oficiálnym partnerom JYSK a mediálnym TA3.

Viac informácií na www.festivalparada.sk 

FINÁLOVÉ KOLO ŽUPNEJ PARALYMPIÁDY 
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Práve sa v Paríži začína posledný dôležitý míľ-
nik pred hrami Chefs de Mission Seminar (stretnu-
tie vedúcich výprav), kde dostanú dôležité inštruk-
cie k samotnej účasti. Slovensko na ňom zastupuje 
vedúci Štábu PH Paríž 2024 Tomáš Varga, ktorý letel 
do budúceho dejiska hier už po niekoľkýkrát. Na-
posledy v polovici júla, keď sa tu zúčastnil na mar-
ketingovom a mediálnom summite, ktorý zorga-
nizoval Medzinárodný paralympijský výbor (IPC). 
Cieľom podujatia bolo prediskutovať a napláno-
vať stratégie na maximalizáciu vplyvu a mediálne-
ho pokrytia nadchádzajúcich paralympijských hier 
2024 v Paríži.

„Na summite bola vyzdvihnutá vynikajúca prá-
ca členov IPC za posledné dva roky, pričom vystú-
pili zástupcovia paralympijských výborov Austrá-
lie a Belgicka, či Organizačného výboru Majstrov-
stiev sveta v rugby na vozíku 2022. V diskusii za 
okrúhlym stolom s tromi športovcami sa skúma-
li možnosti a vplyv paralympijských hier v Parí-
ži 2024 so zameraním na to, ako môže ďalej na-
predovať paralympijská integrácia“, uviedol Tomáš 
Varga. IPC, ako ďalej pokračoval, predstavil svoju 
obsahovú stratégiu pre Paríž 2024, v ktorej načrtol 
aktivity pred, počas a po skončení hier zamerané na 
prospech rôznych zainteresovaných strán.

Poprední partneri, vrátane spoločností Allianz, 
Visa, Toyota a Airbnb, načrtli svoje plány pre pa-

ralympijské hry a zamerali sa na svoje úlohy a prí-
nos. Organizačný výbor Paríž 2024 predstavil svo-
je komunikačné a marketingové plány na zabezpe-
čenie úspechu paralympijských hier. „Na summite 
sa skúmali aj hlavné trendy, očakávané pred PH 
2024, ktoré sa týkali digitálnych údajov a ana-
lytiky, ako aj trendov v oblasti online technoló-
gií a sociálnych sietí“, dodal vedúci Štábu PH Pa-
ríž 2024. 

Platfortma "LA MINUTE" v najnovšom vyda-
ní okrem iného prezentuje prvú verziu kalkulač-
ky ETS, ktorej účelom je pomôcť národným para-
lympijským výborom vypočítať veľkosť tímu a všet-

ky nároky podľa počtu športov a športovcov, ktorí 
sa na hry kvalifikujú. Jej kompletná verzia a využi-
tie bude jedným z bodov seminára vedúcich výprav. 
Ďalej predstavuje slávnostné balíčky pre fanúšikov, 

ktorých zakúpenie im umožní exkluzívne 
miesto v centre diania, aj s pohostením. 

Organizačný výbor hier neponechal bo-
kom ani piktogramy jednotlivých športov 
a povýšil ich z vizuálnych pomôcok na ná-
padné erby, ktoré poslúžia fanúšikom pri 
orientácii na športoviskách, ale zároveň 
symbolizujú aj hodnoty orga-
nizátorskej krajiny. Plat-
forma tiež prináša in-
štrukcie pre dobro-
voľníkov, ktorí boli 
vybraní na PH, 
podobne aj pre tí-
mových lekárov 
a zdravotníckych 
pracovníkov. 

Francúzi sa ne-
taja úmyslom 
zorganizovať 
najveľkolepej-

šie hry v histórii a pre tento svoj zámer prijali dyna-
mický plán. Napomôcť tomu má napríklad otvárací 
ceremoniál, ktorý prvýkrát prebehne mimo centrál-
neho štadióna či vybudovanie športovísk na ikonic-
kých miestach Paríža. 

A tak sa 1. a 2. septembra bude bežať paratriatlon 
cez most Pont Alexandre III. s jeho spektakulárnou 

scenériou. Parataekwondo náj-
de svoj domov pod nád-

hernou sklenenou stre-
chou Grand Palais. Na 
druhej strane Seiny, 
hneď vedľa kupoly In-

validovne v srdci Parí-
ža, budú od 3. sep-

tembra prebiehať 
preteky v para-
drezúre. Abso-
lútnym high-
lightom bude 
turnaj nevi-
diacich futba-
listov, ktorí to 
rozbalia rovno 

pod Eiffelo-
vou vežou.

Pri prí-
ležitos-
ti 500 
dní do 

otvore-
nia hier predsta-

vili organizátori viacero zaujímavých čísel od 4 400 
po 1. Prvé číslo znamená maximálny počet športov-
cov, ktorí budú súťažiť na PH, plus 278 navádzačov. 
Jednotka symbolizuje, že Francúzsko prvýkrát or-
ganizuje letnú paralympiádu. Zimnú hostilo v ro-
ku 1992 v Albertville. Z ďalších čísel, ktoré stoja za 
zmienku: 549 – počet medailových podujatí (vrá-
tane rekordných 236 pre ženy), 300 – hodín pria-
mych prenosov (nový míľnik z hľadiska paralym-
pijského pokrytia), 184 – počet zastúpených národ-
ných paralympijských výborov, 22 – počet športov, 
3,4 – očakávaný rekord v miliónoch predaných vstu-
peniek (aktuálne vedie Londýn 2012 s 2, 7 mil.). Or-
ganizačnému výboru OH a PH bude pomáhať až 45 
000 dobrovoľníkov, zahŕňajúcich aj 3 000 so zdra-
votným znevýhodnením. Jednou z podmienok pri-
jatia bolo, že musia byť k dispozícii aspoň desať dní 
v období olympijských (26. júla – 11. augusta) alebo 
paralympijských hier (28. júla – 8. septembra).

Ako vážne berú francúzski organizátori prípravu 
na Paríž 2024 svedčí aj výberové konanie na tvor-
cu pochodní a kotlov pre olympijské a paralympij-
ské hry. Vyhral ho napokon jeden z top dizajnérov 
krajiny galského kohúta, medzinárodne uznávaný 
Mathieu Lehanneur.

Rok do štartu XVII. PH Paríž 2024
Francúzsku metropolu čaká ročný finiš do otváracieho ceremoniálu hier, ktoré sa po prvýkrát v histórii budú konať 
pod spoločným názvom „Olympijské a paralympijské hry Paríž 2024“. Olympijské odštartujú 26. júla, paralympijské 
sa budú konať od 28. augusta – 8. septembra 2024.

V dňoch 8. – 20. augusta sa tu uskutočnili Maj-
strovstvá Európy v parašportoch (European Pa-
ra Championship 2023), na ktorých štartovalo pri-
bližne 1 500 športovcov zo 45 kra-
jín. Tí si zmerali sily v 10 športoch 
(boccia, paralukostreľba, paracyk-
listika, parastreľba, tenis na vo-
zíku, judo, parataekwondo, bas-
ketbal na vozíku, goalball, pa-
rabedminton). Slovensko malo 
zastúpenie v prvých piatich.

Európske majstrovstvá boli zá-
roveň kvalifikáciou na PH Paríž 
2024. Do budúcnosti majú ambí-
ciu stať sa súčasťou paralympijské-
ho kalendára, pričom by sa orga-
nizovali vždy rok pred PH (2027, 
2031…). Srdcom hier bola ha-
la Ahoy, ale viacero športov naš-
lo svoj domov v exteriéri, priamo 
v centre Rotterdamu, aby ich mohlo vidieť čo naj-
viac ľudí.

V bocci (8. – 14. augusta) sme mali v hre osem 
športovcov: Tomáš Král, Róbert Mezík, Rastislav 
Kurilák, Kristína Kudláčová, Boris Klohna, Ľuba 

Škvarnová, Martin Strehársky a Kristína Vozárová 
napokon získali jednu striebornú medailu zásluhou 
Róberta Mezíka v súťaži jednotlivcov BC4. V rovna-

kom čase sa odohral aj turnaj v te-
nise na vozíku, kde Tomáš Masaryk 
v skupine Quad skončil štvrtý a Ma-
rek Gergely vypadol v hlavnej súťa-
ži v druhom kole. 

V druhej časti rotterdamských 
hier štartovali na svojich kontinen-
tálnych šampionátoch paracyklisti 
(Patrik Kuril, Ondrej Strečko, Miloš 
Hudec, Daniel Kukľa, Anna Oroszo-
vá, Kristína Madajová, Jozef Čorej), 
paralukostrelci (Marcel Pavlík, Pe-
ter Kinik, Martin Dorič, Dávid Ivan) 
a parastrelci (Veronika Vadovičová, 
Radoslav Malenovský, Kristína Fun-
ková, Štefan Kopčík, Viliam Holen-
da), Ich súťaže sa však konali v ča-

se uzávierky tohto čísla. Výsledky nájdete na www.
paralympic.sk. 

Podujatie zorganizoval Európsky paralympijský 
výbor (EPC) a paralelne tu usporiadal aj svoje val-
né zhromaždenie a konferenciu „Prispôsobení bu-

dúcnosti – Integrácia základných, paralympijských 
a olympijských športov“. Slovensko na nich zastu-
povali výkonný riaditeľ SPV Maroš Čambal, riaditeľ 

pre športy Tomáš Varga a generálny sekretár Samu-
el Roško. Vedúcou slovenskej výpravy športovcov 
bola v Rotterdame Monika Dzuriková. 

AJ V ROTTERDAME O PARÍŽSKE MIESTENKY 

Paralympijský svet sa v lete 2023 vybral cestou multišportových podujatí. Najskôr sa paracyklisti zúčastnili v škótskom Glasgowe na doteraz 
najväčších MS v cyklistike, kde sa bojovalo o medaily vo všetkých odvetviach a disciplínach. Vzápätí sa stal holandský prístav Rotterdam dejiskom 
doteraz najväčšieho podujatia v paralympijskom športe po PH a ZPH.



PARALYMPIONIK  5HOSPODÁRSKE NOVINY
ŠTVRTOK  24. AUGUSTA 2023

ŠPORTY

Na MS 2023 (31. júla – 6. augusta) štartovala troji-
ca slovenských reprezentantiek. Karina Petrikovičo-
vá (S12) ) sa kvalifikovala na tri disciplíny (50, 100 
m voľný spôsob a 100 m znak), Tatiana Blattnerová 
(SB11) dokonca na štyri (50, 100, 400 m voľný spô-
sob a 100 m prsia) a debutantka Alžbeta Kubová na 
jednu (100 m motýlik).

Pred odletom na šampionát absolvovali dievča-
tá 12 dňové sústredenie v multifunkčnom areáli 
Aqualife v bulharskom Kraneve, kde boli spoloč-
ne s českou reprezentáciou. V tomto športovom 
stánku, ktorý pojme naraz až 1 350 športovcov, 
absolvovali výdatnú porciu tréningov v bazéne 
i na suchu. Doma si stihli iba prebaliť batožinu 
a vyrazili na Ostrovy. 

Najlepší výsledok - 4. miesto - napokon dosiahla 
na Karina Petrikovičová na 100 m znak. V 50ke voľ-
ný spôsob skončila na 6. mieste, na dvojnásobnej 
trati na 8. mieste. Vo všetkých troch disciplínach po-
stúpila do finále, čím splnila svoj hlavný cieľ, aj keď 
s 8. miestom v tej záverečnej bola menej spokojná. 
„Bohužiaľ sa mi nepodarilo vylepšiť čas, ešte ma 
to vo finále posunulo na 8. miesto. Ale už som bo-
la asi vyčerpaná“, povedala po pretekoch Karina.

S celkovým vystúpením na šampionáte však v jej 
hodnotení prevažovala spokojnosť: „Celkovo som 
spokojná. Išla som do toho, že chcem vo všetkých 
disciplínach postúpiť do finále, čo sa mi podarilo. 
Znak ma veľmi prekvapil, že som skončila na 4. 
mieste, takže si myslím, že je to dobrá vyhliadka 
na Paríž 2024. Je to taký odrazový mostík, vieme 
na čom sme. Porovnali sme sa konkurenciou vo 
svete a máme na čom pracovať. Ideme makať ďa-
lej a dúfam, že to ešte vylepšíme“.

Pre Tatianu Blattnerovú, ktorá odplávala namiesto 
štyroch disciplín iba tri, bolo najlepším umiestne-
ním 5. miesto na 100 m prsia s priamym postupom 
do finále. Pôvodne skončila šiesta, ale Číňanku Xi-
nyi Wang dodatočne diskvalifikovali. „Ja som spo-
kojná, pretože v tejto disciplíne je to môj najlep-
ší čas. Ani som nečakala, že by som takto mohla 
zaplávať, lebo mám dosť smolnú sezónu s častý-
mi výpadkami v príprave“, povedala po pretekoch 
účastníčka PH Tokio 2020. V ďalších disciplínach už 
do finále nepostúpila – na 100 m voľný spôsob skon-
čila deviata, na polovičnej trati dokonca desiata, 
a na poslednú disciplínu štvorstovku už kvôli ocho-
reniu nenastúpila. 

Spokojná so svojim debutom mohla byť Alžbeta 
Kubová (S8). Okrem toho, že sa jej na otváracom ce-
remoniáli ušla pocta niesť slovenskú vlajku, si pripí-
sala pri svojom jedinom štarte postup do finále a so-
lídne 6. miesto na 100 m motýlik. „Čakala som, že 
to bude lepšie, ale musím byť spokojná aj s tým, 

že sa mi podarilo zlep-
šiť o jednu sekundu“, 
povedala. „Vzhľadom 
na jej nízky vek je to 
veľmi kvalitné umiest-
nenie na tak význam-
nom podujatí, akými 
sú majstrovstvá sve-
ta“, doplnil manažér 
slovenskej reprezentá-
cie Martin Sadloň, kto-
rý zároveň vytvoril spo-
lu s Henrichom Krčom 
v Manchestri trénerskú 
dvojicu.

Ako prvý z našich štartoval Dušan Laczkó v hode 
diskom v kategórii F56 a získal bronzovú medailu. 
„Dušan je športovec, ktorý si ide za svojim cieľom 
systematickou a cieľavedomou prípravou. Veril 
som, že je pripravený dobre fyzicky aj mentálne. 
Nasvedčovali tomu aj preteky, ktoré predchádza-
li MS v Paríži. Hádzal o 9. hod. ráno a konkuro-
valo mu ďalších sedem pretekárov. Už v rozcvič-
ke bol uvoľnený a disk mu lietal technicky správ-
ne. Počasie okolo 19. C a mierny protivietor neboli 
prekážkou, aby potvrdil svoju výkonnosť a hneď 
prvým pokusom hodil 42,70 m, čo sa ukázalo ako 
najdlhší pokus. Týmto výkonom na úrovni osob-
ného maxima získal bronzovú medailu a porazi-
li ho iba diskári z Indie a Brazílie. Dušan ukázal, 
že patrí do svetovej špičky a svetová paraatletika 
s ním musí rátať“, zhodnotil výkon nášho prvého 
medailstu vedúci výpravy Radek Šatka. 

O dva dni neskôr vstúpil do atletickej arény dvoj-
násobný paralympijský medailista z Ria 2016 a To-
kia 2020 Marián Kuřeja v hode kuželkou, skupi-
na F51, ktorému však MS nevyšli úplne podľa pred-
stáv. „Marián mal výborne načasovanú formu, čo 
potvrdil aj jeho posledný tréning deň pred pretek-
mi, kde mu kuželka zaletela až k hranici 34 met-
rov. Jeho disciplína bola naplánovaná na 18:30 
hod. a išiel hádzať ako prvý. Sám povedal, že to 

nemá veľmi rád hádzať prvý, ale nastavil sa bo-
jovne, že zarmúti súperov hneď od začiatku. Pro-
ti nemu však okrem súperov boli aj slnko a proti-
vietor. Teplota na slnku cez 40 C a protivietor oko-
lo 6 – 8 m/s odfúkol šance na rekordné hody. Aj 

napriek tomu prehodil hneď prvým pokusom 30 
metrovú hranicu. Tento výkon zlepšil ešte posled-
ným hodom na 30,74 m. To sa, žiaľ, nakoniec uká-
zalo, že na medailu nestačí a z Paríža si odniesol 
4. miesto. S výkonom nebol spokojný, vedel, že má 
natrénované na viac a veril, že to v súťaži aj po-
tvrdí. Ale s trénerkou Jankou Sučíkovou zhodno-
tili preteky ako uspokojivé z pohľadu zabezpeče-
nia miestenky na PH 2024 a detailnejšiu analýzu 
výkonu spravia až doma na Slovensku“, pokračo-
val Radek Šatka.

Posledným v akcii Bol Ladislav Čuchran v ho-
de oštepom skupiny F54. „Pre slabší spánok sa po-
slednú noc necítil najlepšie, ale nastavil sa potvr-
diť svoju výkonnosť a zabojovať o zlato. Ale skú-
sený Grék bol tvrdým orieškom. Laco išiel hádzať 
ako prvý a v rozcvičke predviedol zopár dlhých 
a vyrovnaných hodov. V samotnej súťaži boli všet-
ky pokusy v rozpätí jedného metra, čím ukázal 
stabilitu a vyrovnanosť. Najdlhším Lacovým po-
kusom bol posledný, keď rozhodcovia namerali 
28, 94 m. Tento hod Lacovi priniesol krásne druhé 
miesto a malou smolou môžeme nazvať to, keď 
Stefanoudakis hodil posledným pokusom 29,17 m, 
čím získal prvenstvo, ale Laco bol s výkonom aj 
umiestnením spokojný“, priblížil vystúpenie nášho 
najúspešnejšieho účastníka MS vedúci výpravy.

Všetci traja slovenskí paraatléti skončili do 4. 
miesta na MS, čím si zabezpečili miestenky na PH 
2024 v Paríži. Toto bolo hlavným cieľom výpra-
vy a domov sa vracali s pocitom splneného plánu. 
„Osobne si však dovolím povedať, že o rok bude 
na PH výrazne tvrdšia konkurencia a musíme sa 
celý rok na súperov zodpovedne pripravovať“, do-
dal Radek Šatka.

Masaryk bol v prvom kole bol nasadený 
a vo štvrťfinále si poradil s Izraelčanom Yosim 
Saadonom po setoch 6:1, 6:3. V semifinále ho čakal 
Holanďan Sam Schröder. „S ním som sa ešte vo 
vzájomnom zápase nestretol. V podstate však 
nemám čo stratiť, je svetovou dvojkou. Budem 
sa snažiť podať maximálny výkon bez nejakého 
tlaku. Verím, že sa mi podarí predviesť čo 
najlepší výkon,“ povedal pred zápasom slovenský 
reprezentant. 

Napokon však po setoch 2:6, 0:6 ťahal podľa pred-
pokladov za kratší koniec. Rovnako neuspel ani 
v „malom“ finále o 3. miesto. Hoci to už bol vyrov-
nanejší zápas, aj Turkovi Ahmetovi Kaplanovi pod-
ľahol v dvoch setoch 3:6, 2:6.

Náš druhý náš zástupca Marek Gergely, kto-
rý štartoval v hlavnej súťaži, zdolal v prvom kole 
Chorváta Svena Maretiča 6:3, 6:2. Ale v druhom už 
vypadol po prehre s nasadenou jednotkou Španie-
lom Martinom De La Puentem 1:6, 1:6.

Tomáš Masaryk však aktuálne zažíva svoje naj-
lepšie obdobie v tomto športe. Najskôr absolvoval sé-
riu turnajov na Ďalekom východe, po ktorých za-
čal stúpať v renkingu, aktuálne putuje po turnajoch 
v Európe. V júni si najskôr zahral na Swiss Open 
v Ženeve, potom na Toyota Open International de 
´Ile vo francúzskom La Couarde Sur Mer a v závere 
júla aj na Belgian Open v meste Jambes. Práve tam 
ho zastihla skvelá správa – organizačný výbor US 
Open potvrdil jeho účasť na tomto prestížnom tur-

naji, kam sa kvalifikovalo priamo 14 najlepších. To-
máš sa v tom čase nachádzal na 11. mieste (v augus-
tovom rebríčku figuruje na 12.) 

Práve toto umiestnenie mu ako prvému Slovákovi 
vynieslo vstupenku na grandslamový turnaj – a tak 

si v dňoch 5. - 10. septembra zahrá v New Yorku na 
turnaji, ktorý sa hrá paralelne s „veľkým“ US Open 
a na ktorom štartujú najväčšie esá svetového teni-
su. Grandlsamové turnaje (kopírujú rovnako aj Ro-
land Garros v Paríži, Wimbledon v Londýne a Aus-
tralian Open v Melbourne) sú po paralympijských 
hrách druhým najdôležitejším podujatím v tenise 
na vozíku. 

Obaja naši tenisti bojujú zároveň o účasť na bu-
dúcoročných PH 2024 v Paríži. Bližšie k nej má To-
máš, pre ktorého by to bola paralympijská premié-
ra. Zložitejšia cesta čaká Mareka, ktorý už štartoval 
v roku 2008 v Pekingu aj v Tokiu 2020. Aktuálne sa 
v singloch nachádza na 61. mieste. 

Na svetovom šampionáte v paraplávaní v britskom Manchestri malo 
Slovensko tri želiezka v ohni. Jediná slovenská účastníčka PH 2020 
Blattnerová má však smolnú sezónu s častými výpadkami, Kubová 
absolvovala svoj debut a tak napokon podľa očakávania sa o najlepšie 
umiestnenie postarala najstaršia z trojice reprezentantiek.

Jedna strieborná, jedna bronzová medaila a umiestnenie všetkých troch pretekárov v prvej štvorke, 
znamenajúce miestenku na PH 2024 – taká je vizitka slovenskej paraatletiky z MS 2023, ktoré v dňoch  
8. – 17. júla hostil Paríž ako testovacie podujatie budúcoročných hier. Ich dejiskom bol Stade Charléty na juhu 
francúzskej metropoly.

V rámci multiodvetvového podujatia v Rotterdame odohrali svoj 
európsky šampionát aj tenisti na vozíku. Tomáš Masaryk siahal 
v kategórii Quad na medailu, Marek Gergely vypadol v hlavnej súťaži 
v druhom kole. Tomáš však mieri na prestížny US Open.

Maximom štvrté miesto Kariny Petrikovičovej

Dve medaily z dejiska budúcoročných hier

Prvým grandslamovým Slovákom  
bude Tomáš Masaryk

TOMÁŠ MASARYK

MAREK GERGELY

DUŠAN LACZKÓ

LADISLAV ČUCHRAN
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„Je to pekné, ale som sklamaný, lebo som 
mal na to, aby z toho bola zlatá medaila. 
Je to škoda, lebo nešlo len o medailu, ale aj 
o nomináciu na Paríž a práve môj dnešný 
súper je mojim priamym konkurentom v bo-
ji o účasť“, povedal slovenský reprezentant 
po finálovom zápase.

Mezík postúpil z prvého miesta v základ-
nej skupine, keď vyhral všetky tri zápasy. Vo 
štvrťfinále si poradil s Francúzom Fabrem 
11:1 a rovnako jednoznačne dopadlo v jeho 
prospech aj semifinále proti Belgičanovi Ram-
boutsovi (8:0).

Náš druhý zástupca v skupine BC2 Rasti-
slav Kurilák vypadol vo štvrťfinále s Portugal-

com Araujom 3:6. Rovnako vo štvrťfinále sa 
so súťažou rozlúčil v BC4 aj Martin Strehár-
sky po prehre 1:6 s Chorvátom Komarom. To-
máš Král, Kristína Kudláčová, Boris Klohna, 
Ľuba Škvarnová, a Kristína Vozárová nepo-
stúpili zo základných skupín do vyraďova-
cej fázy.

Menej sa Slovákom darilo v súťažiach pá-
rov a tímov. Pri absencii dvojnásobných pa-
ralympijských šampiónov Michaely Balcovej 
a Samuela Andrejčíka sme neuspeli ani v na-
šej najsilnejšej skupine BC4. Pár Martin Stre-
hársky a Kristína Vozárová prehrali všetky 
tri duely so Španielskom, Ukrajinou i Maďar-
skom. Do vyraďovacej fázy nepostúpil ani tím 
BC1/2, ktorý v základnej skupine dokázal zví-
ťaziť iba nad Českom a skončil tretí. 

Na ME 2023 v boccii, ktoré sa konajú v Rotterdame, malo 
Slovensko v súbojoch o medaily jediného zástupcu. Róbert 
Mezík (BC2) po predošlých suverénnych výkonoch však prehral 
vo finále tesne s Izraelčanom Nadavom Levim 4:5 a získal 
striebornú medailu.

Boccista Mezík siahal na zlato

V prvej časti multišampionátu v Škótsku sa konali 
dráhové preteky, priamo v Glasgowe, kde malo Slo-
vensko tradične iba jedného súťažiaceho – viacná-
sobného svetového šampióna Jozefa Metelku. Tomu 
sa napokon podarilo vybojovať dve strieborné me-
daily. Prvýkrát od roku 2014, keď vstúpil do svetovej 
paracyklistiky a v mexickom Aguascalientes vybo-
joval prvé zlato, našiel premožiteľa vo svojej najsil-
nejšej disciplíne - stíhacie preteky na 4 km. Zvíťazil 
Francúz Kevin le Cunff, bývalý profesionálny cyk-
lista, ktorého pred Glasgowom preradili z MC 5 do 
Metelkovej skupiny MC4. 

ROKY VO SVETOVEJ ŠPIČKE 

V súťaži pevný 1 km skončil Metelka štvrtý, 
v šprinte na 200 m (ktorý je súčasťou omnia) piaty 
a v scratchi deviaty. Druhý strieborný kov napokon 
pribudol na jeho krk z omnia, ktoré je súčtom vý-
sledkov štyroch disciplín. V stúpajúcej konkurencii 

sa mu tentokrát zlato neušlo, ale za dlhoročnú prí-
slušnosť ku svetovej špičke patrí piešťanskému ro-
dákovi, trvale žijúcemu vo Veľkej Británii, absolu-
tórium. Navyše, keď ako obojživelník štartoval aj 
v následných cestných pretekoch a aj tam sa posta-
ral o jediný cenný kov pre Slovensko. 

Dejiskom cestných pretekov bola trať Dumfries 
and Galloway (120 km od Glasgowa), kde už súťaži-
la šestica slovenských reprezentantov. Ako prvá sa 
išla časovka, kde sa v skupinách H a T najviac darilo 
Anne Oroszovej, ktorá vo WH3 obsadila 8. miesto. 
Daniel Kukľa bol v MH4 22. a Miloš Hudec (MH3) 
skončil na 28. mieste. 

MEDAILA Z ČASOVKY 

Na druhý deň vyrazili na trať stojaci paracyklis-
ti a Jozef Metelka pridal k dvom strieborným me-
dailám z dráhy bronzový kov, keď tentokrát skončil 
pred ním okrem le Cunffa aj ďalší Francúz Le Rous-
seau. Víťaz časovky z PH Tokio 2020 Patrik Kuril 
(tiež MC4) skončil ôsmy, Ondrej Strečko (MC5) je-
denásty. 

Šampionát vyvrcholil cestnými pretekmi. Najskôr 
na 15,6 km okruhu so štartom a cieľom v Dumfries 
zopakovala ôsme miesto z časovky Anna Oroszo-
vá. Menej sa už darilo Danielovi Kukľovi a Milošo-
vi Hudecovi, ktorí za najlepšími výraznejšie zaosta-
li a vo svojich skupinách obsadili zhodne 25. miesto. 

Na stojacich paracyklistov v skupinách MC4 
a 5 čakalo šesť okruhov o celkovej dĺžke 93,6 km. 
V MC5 sa od pelotónu hneď v prvom kole odpúta-
la trojica pretekárov, ktorá si vytvorila zhruba minú-
tový náskok a podarilo sa jej ho udržať až do konca. 

Ondrej Strečko nástupu súperov nestačil a cieľom 
prešiel na 13. mieste.

HROMADNÝ PÁD 

Oveľa priaznivejšia situácia bola v skupine MC4, 
kde si na začiatku pretekov nastúpil Jozef Metel-
ka a pred vedúcou sedemčlennou skupinou si vy-
budoval 30 sekundový náskok. Tá ho nakoniec 
v treťom kole dostihla a v tejto skupine ôsmich 
jazdcov boli obaja naši pretekári. „Celé preteky sa 
išli za silného dažďa, ktorý sa zrejme podpísal aj 
pod hromadný pád štyroch pretekárov vo vedú-
cej skupine. Na zemi sa, bohužiaľ, ocitli aj Kuril 
s Metelkom. Patrikovi sa nič nestalo, mohol po-
kračovať a po určitom čase sa mu podarilo vrá-
tiť do skupiny. Horšie dopadol Jozef, ktorý skon-
čil s hlbokou tržnou ranou, vyžadujúcou zašitie 
na predkolení, a preteky nedokončil. V poslednom 
kole zaútočili Francúz le Cunff a Ír Grimes a do 
cieľa prišli s takmer dvojminútovým náskokom. 
V špurte o bronz sa síce Kurilovi nepodarilo pre-
sadiť, ale aj 6. miesto a predvedený výkon sú vyni-
kajúce a Patrik opäť potvrdil príslušnosť k úzkej 

svetovej špičke“, popísal priebeh pretekov manažér 
reprezentácie Branislav Režňák.

O ÚČASŤ V PARÍŽI

Majstrovstiev sveta v Škótsku, ktoré sú jedným 
z kvalifikačných podujatí na PH Paríž, sa zúčast-
nilo 427 paracyklistov z 55 krajín. Slovensko si na 
nich zásluhou Jozefa Metelku vybojovalo tri me-
daile (2 x striebro na dráhe – stíhačka na 4 km 
a omnium, plus 1 x bronz v časovke na ceste) a ďal-
ších 7 umiestnení v top 10 (Metelka – 4. miesto na 1 
km, 5. miesto 200 m šprint, 9. miesto scratch; Patrik 
Kuril – 6. miesto cestné preteky, 8. miesto časovka; 
Anna Oroszová – 8. miesto časovka a 8. miesto cest-
né preteky).

Z Glasgowa sa po skončení MS presunula výprava 
do Rotterdamu, kde súťažila (v čase uzávierky toh-
to čísla) na ďalšom multišampionáte, ktorého súčas-
ťou boli aj ME v paracyklistike. Už bez Jozefa Metel-
ku, ale s dvomi ďalšími pretekármi, ktorí sa pripojili 
k výprave – s Kristínou Madajovou (WH4) a Joze-
fom Čorejom (MH2). 

Podarilo sa to zásluhou Marcela Pavlíka v kladko-
vom luku (Compound Open) a Dávida Ivana v olym-
pijskom luku (Recurve Open). Obaja napokon vy-
padli v hlavnej súťaži v súbojoch o najlepšiu osmič-
ku, ale prerozdelenie miesteniek (žiadna krajina 
nemala v prvej 16ke troch zástupcov) napokon pri-
nieslo Slovensku dvojnásobnú radosť. Ani jeden 
z nich už teda nemusel nastúpiť v dodatkovej kva-
lifikácii (Quote) o Paríž. Naopak, ďalší dvaja slo-
venskí zástupcovia v kladkovom kluku Marián Ma-
rečák a Martin Dorič sa do nej ani neprebojovali 
(postúpilo prvých 32 pretekárov).

V čase uzávierky štartovali naši paralukostrel-
ci na ME v Rotterdame v takmer identickej zosta-
ve, iba Marečáka nahradil Peter Kinik. Martinovi 

Doričovi sa tu v kategórii kladkový luk (Compound 
Open) podarilo vybojovať tretiu miestenku postu-
pom do finále v turnaji Quota, kde sa bojovalo o 
priame miestenky do Paríža. Dorič úspešne zvládol 
rozhodujúci semifinálový duel proti Poliakovi Dud-
kovi 141:136. Finálová prehra 143:147 s Fínom Fors-
bergom ho už mrzieť nemusela – miestenky získa-
vajú obaja finalisti.

Na PH 2020 v Tokiu malo Slovensko trojnásob-
né zastúpenie. Najlepší výsledok dosiahol Mar-
cel Pavlík, ktorý skončil štvrtý. Marián Marečák 
vypadol v osemfinále a Dávid Ivan pri svojom de-
bute v šestnásťfinále. Zatiaľ poslednú paralym-
pijskú medailu získal v Riu 2016 Peter Kinik eš-
te v súťaži W1. 

Paracyklisti absolvujú nabitý letný program. Najskôr sa otestovali na 
domácich cestách počas Európskeho pohára v Púchove (15. – 16. júla), 
aby vzápätí vyrazili do Glasgowa na historicky prvé multiodvetvové 
majstrovstvá sveta v cyklistike (2. – 13. augusta). Po nich ich ešte čakal 
európsky šampionát v Rotterdame (18. – 20. augusta).

V Plzni sa v dňoch 17. – 23. júla konali Majstrovstvá sveta 2023 
v paralukostreľbe, ktoré zároveň boli aj hlavným nominačným podujatím 
na PH Paríž 2024. Štartovala na nich štvorica Slovákov – Marcel Pavlík, 
Marián Marečák, Martin Dorič a Dávid Ivan, ktorá napokon vybojovala 
dve miestenky na budúcoročné hry.

Jozef Metelka udržal medailovú kontinuitu

Jozef Metelka opäť bodoval na dráhe aj na ceste

Slovenská výprava na ME v Rotterdame. 

Paralukostreľba: tri 
miestenky pre Slovensko
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Slovenský zväz telesne postihnutých športovcov 
(SZTPŠ) v spolupráci s Basketbalovým klubom AS 
Trenčín rozbehol projekt, ktorého cieľom je popula-
rizácia a rozvoj tohto športu na Slovensku. Mal k to-
mu prispieť aj tréningový kemp v Športovej hale na 
Sihoti a výber talentovaných hráčov.

 Toto leto a jeseň je venované predovšetkým hľa-
daniu nových talentov a záujemcov o tento krás-
ny šport. Tí si ho môžu prísť vyskúšať bez ohľadu 
na svoj vek, pohlavie, či úroveň telesného znevý-
hodnenia do Trenčína, kde sa pod vedením hlav-
ného trénera Richarda Ďorďaia a ďalšieho tímu tré-

nerov organizuje séria tréningových zrazov. Jeden 
z nich prebehol začiatkom augusta a podľa reakcií 
jeho účastníkov i členov realizačného tímu dopadol 
na výbornú!

V Športovej hale na Sihoti bolo naozaj cítiť výni-
močnú atmosféru. Ranný vyše dvojhodinový tré-
ning basketbalu na vozíku zaujal nielen samotných 
hráčov, ale asi každého, kto v to doobedie do zná-
mej trenčianskej haly vkročil. Tréner Ďorďai, spolu 
so svojim tímom asistentov, vystaval tréning pestro, 
primerane schopnostiam všetkých zúčastnených, 
s dôrazom na hravosť a pútavosť jednotlivých cviče-
ní. Jediná zo ženských účastníčok tréningu, 36-roč-
ná Jana Dugovičová, hrávala pred úrazom basketbal 
na výkonnostnej úrovni. Možnosť presadiť sa v rám-
ci novovznikajúceho tímu basketbalu na vozíku pri-
jala s neskrývaným nadšením: „Basketbal od ma-
lička milujem. Po úraze som si ani nevedela pred-
staviť, že si ešte vôbec niekedy zahrám. Toto je 
super možnosť a ja určite využijem všetky ďalšie 
príležitosti na to, aby som si mohla opäť zatréno-
vať a zahrať. Na tréningu som sa cítila výborne, 
aj tréner bol super. Je vidieť, že rozumie tomu, čo 
robí a má o nás skutočný záujem. Už teraz sa te-
ším na ďalší tréning a verím, že prídu aj ďalší no-
ví hráči!“

Väčšina účastníkov pricestovala do Trenčína už 
deň vopred, nakoľko BK AS Trenčín zabezpečil pre 
nich ubytovanie v penzióne neďaleko haly. Večer 
sa tak mohli všetci zísť na spoločnom stretnutí, kto-
rého sa okrem nových záujemcov o tento šport zú-
častnili aj ich asistenti, tréneri a predstavitelia BK 
AS Trenčín. SZTPŠ na stretnutí zastupoval mana-
žér úseku mládeže, rozvoja a vzdelávania Pavel Bí-
lik. Vo vyše dvojhodinovej diskusii sa hovorilo pre-

dovšetkým o minulosti a súčasnosti basketbalu na 
vozíku na Slovensku, prezentovali sa širšie zámery 
a ciele, ale aj ponuka akcií a podujatí, ktoré sú v naj-
bližšej dobe pre záujemcov o o tento šport plánova-
né. 

Tréner Richard Ďorďai: „Myšlienka basketbalu 
na vozíku vznikla úplne spontáne a my vo vedení 
klubu sme ani na chvíľu neváhali, že je správna 
a užitočná. To, ako sme v Trenčíne za necelé šty-
ri roky dokázali postaviť fungujúci klub s takmer 
200 mladými basketbalistami v ôsmich vekových 
kategóriách, je silnou motiváciou pre zvládnutie 
nových výziev projektu basketbalového tímu na 
vozíku“.

Prvý augustový tréningový zraz ukázal, že po-
stupne sa začína o projekte dozvedať stále viac záu-
jemcov. Preto na ďalšom tréningu, plánovanom na 
koniec augusta, očakávajú organizátori ešte väčšiu 
účasť a veria, že počet nových záujemcov bude iba 
pribúdať. „V súčasnej etape projektu sa zameriava-
me predovšetkým na to, aby sme pre basketbal na 
vozíku získali čo najviac záujemcov. Preto účasť 
na tréningoch nijako neobmedzujeme, zúčastniť 
sa ich môže skutočne každý, kto o tento šport pre-
javí záujem. Nábor bude prebiehať aj v rámci všeš-
portového festivalu Paráda, ktorý sa uskutoční 26. 
augusta v Piešťanoch. V Bratislave zorganizujeme 
v októbri veľkú víkendovú prezentáciu basketba-
lu na vozíku pod názvom: Neseď na vozíku doma, 
poď hrať basketbal. Streľba na kôš z vozíka bude 
súčasťou súťaží aj v rámci Celoslovenských hier 
mládeže, ktoré SZTPŠ organizuje v Dolnom Kubí-
ne v termíne od 20. do 22. októbra. Tešíme sa pre-
to už v najbližšom období na ďalších nových záu-
jemcov“, doplnil Pavel Bílik.

V Ostrave však našim nevyšli dvojhry podľa pred-
stáv - jediný cenný kov si pripísal na konto Richard 
Csejtey (TT8) po semifinálovej prehre s Belgiča-
nom Ledouxom (bronzové medaily získavajú oba-
ja porazení semifinalisti). O niečo lepšie to už bolo 
vo štvorhrách, kde tesne pred bránami finále zosta-
li oba naše páry v skupine TT2 (Riapoš/Ludrovský 
prehrali s kórejským párom Kim/Jang 0:3 a rovna-
kým pomerom podľahli aj Lovaš s Kližanom Špa-
nielom Toledovi a Rodriguezovi). Striebro si pripísal 
na konto po finálovej prehre v TT7 Miroslav Jambor 
so slovinským spoluhráčom Trtnikom. 

Začiatkom júla štartoval Ján Riapoš v texaskom 
meste Fort Worth (metropolitná oblasť Dallasu) na 
US Para Open 2023, kde získal striebornú medailu 
i ďalšie body do kvalifikácie na PH 2024. O zlato ho 
pripravila prehra vo finále s Floresom Bustamantem 
z Chile po mimoriadne dlhom a vyrovnanom súboji 
1:3 (12:14, 11:13, 11:9, 1:11). „Finálový zápas sa roz-
hodol v prvom a druhom sete, keď som nedokázal 
využiť 10 setbalov, čo súperovi uľahčilo situáciu 
a vyhral. Nepremenené šance na ukončenie setov 
súperovi výrazne uľahčili cestu za víťazstvom“, 
povedal po zápase slovenský reprezentant. 

V dňoch 8. – 10. augusta štartoval Riapoš spoloč-
ne s Alenou Kánovou a Borisom Trávníčkom aj na 

medzinárodnom turnaji ITTF Fa20 Saudi Para Open 
2023, odkiaľ sa vrátili na Slovensko s bilanciou štyri 
medaile, z toho tri zlaté a jedna bronzová.

Ján Riapoš vyhral kategóriu TT2, keď po semifi-
nálovom triumfe nad Iračanom Al Saedim 3:1 zdo-
lal vo finále aj Egypťana Ahmeda Elmahsyho 3:0 
a získal zlato. Rovnako úspešne si v spojenej skupi-
ne TF2-3 počínala Kánová, ktorá si v semifinále po-
radila s Indkou Kumariovou 3:0 a vo finále s Egyp-
ťankou Elshamyovou tiež 3:0. Bronz sa ušiel Tráv-
níčkovi v skupine TT4 po semifinálovej prehre 1:3 
s Nigérijčanom Ogunkunlem. Štvrtý najcenenjší 
kov pridali Trávníček s Kánovou v zmiešanej štvor-
hre XD7, keď vo finále porazili iracký pár Al Waeli/
Al Saedi 3:0. navyše slovenská dvojica prešla celým 
turnajom v mixe bez straty setu. 

Okrem týchto turnajov absolvovali reprezentan-
ti od 29. júla do 6. augusta v slovinskom Lašku aj 
spoločný prípravný kemp s ďalšími reprezentačný-
mi tímami (okrem domácich a našich reprezentan-
tov sa tu pripravovali aj hráči z Veľkej Británie, USA, 
Chorvátska, Srbska, Nórska a Fínska) a v polovici 
augusta záverečné sústredenie v Prievidzi na dola-
denie formy pred odletom na majstrovstvá Európy. 
Tie sa uskutočnia od 4. do 9. septembra v britskom 
Sheffielde.

Dokument podpísali starosta mestskej časti Mar-
tin Chren, predseda SPV a SZTPŠ Ján Riapoš a riadi-
teľ RSK Ľubomír Lenár. Ako svoj hlavný cieľ definu-
je „vytvorenie modelu spolupráce pri rozvoji a pod-
pore curlingu na vozíku ako paralympijského 
športu a športových aktivít mládeže a aktivít za-
meraných na posilnenie sociálnej integrácie osôb 
so zdravotným znevýhodnením, prostredníctvom 
športu v mestskej časti Bratislava -Ružinov“.

Starosta Martin Chren po podpise memoranda 
uviedol: „My sa veľmi tešíme, že môžeme podporiť 
našich paralympionikov. Sám som dnes s prekva-
pením zistil, že v Ružinove máme jedinú funkč-
nú curlingovú halu na Slovensku, takže sa z nej 

vlastne stáva infraštruktúra národného významu. 
Mala by preto slúžiť nielen súkromným akciám, 
ale najmä našim reprezentantom. Paralympionici 
nás veľmi úspešne reprezentujú a neviem si pred-
staviť, že by mali denne chodiť trénovať do Prahy 
alebo Viedne. Preto som rád, že sme sa takto do-
hodli. Zväz (SZTPŠ) dostane halu do správy, uro-
bíme ešte drobné rekonštrukčné úpravy, aby tam 
boli bezbariérové prístupy, toalety, a budeme im 
veľmi fandiť, aby im to pomohlo k ďalším úspe-
chom. Som rád, že sme urobili správnu vec“.

Predseda SPV a SZTPŠ Ján Riapoš: „Je to vý-
znamný dokument pre curling na vozíku, ktorý 
vlani dosiahol taký skvelý úspech v Pekingu. Ten 

však neodráža stav infraštruktúry tohto športu na 
Slovensku, keďže máme len jednu špecializova-
nú halu práve tu v Ružinove. Tá však mala prob-
lémy, bola zatvorená nielen z kovidových, ale aj 
z finančných dôvodov. Preto som rád, že dnešný 
podpis memoranda vytvára lepšiu bázu do bu-
dúcnosti, aby sme v spolupráci s mestskou čas-
ťou a RSK túto halu udržali ako pre profesionálny, 
tak aj pre rozvojový curling, čo nie je jednoduché, 
či už z hľadiska cien energií alebo nákladov na 
údržbu takéhoto zariadenia. Bolo by dobré, keby 
sa k pomoci tomuto športu pridali aj vyšší územ-
ný celok a štát. Pevne verím, že tento projekt sa 
podarí udržať a do budúcnosti aj rozvinúť.“

Na podpise dokumentu mali zastúpenie aj na-
ši úspešní curleri, ktorí napriek okliešteným trénin-
govým možnostiam vybojovali na vlaňajších ZPH 
v Pekingu výborné štvrté miesto. Skip tímu Rado-
slav Ďuriš: „Vyzerá to veľmi nádejne, keďže sa za 
to postavili starosta Ružinova, predseda SPV a ria-
diteľ ružinovského klubu. Mestská časť nám veľ-
mi pomohla už pred vlaňajšími ZPH, prisľúbi-
la ďalšiu podporu a teraz sa to aj podpísalo. Je to 

komplexnejší problém, ale mestská časť zabez-
pečila všetko potrebné a verím, že to bude fungo-
vať. Podmienky sa zlepšujú, teraz bude na nás, či 
sa dokážeme kvalifikovať na ZPH, lebo je to veľ-
mi náročné. Ak sa to podarí, môžeme potom bojo-
vať aj o medaily. Ale teraz na jeseň nás hlavne ča-
kajú MS B skupiny, kde sa pokúsime o návrat späť 
medzi elitu“.

Slovenský paralympijský výbor (SPV) sa okrem úspešných para športov 
venuje prostredníctvom svojich zväzov aj rozvoju ďalších, ktoré sa zatiaľ 
na Slovensku iba snažia zapustiť korene. Patrí medzi ne aj basketbal na 
vozíku, jeden z najatraktívnejších športov v programe letných hier.

O účasť na parížskej paralympiáde bojujú aj parastolní tenisti. Kompletná 
reprezentácia sa najskôr predstavila v závere júna na Czech Para Open 
2023 v Ostrave, pred pár dňami bodovala trojica Riapoš – Kánová – 
Trávníček na turnaji v saudskoarabskom Rijáde.

V Bratislave podpísali 25. júla zástupcovia SZTPŠ, SPV, Mestskej časti 
Bratislava – Ružinov a Ružinovského športového klubu (RSK) 
Memorandum o vzájomnej spolupráci. Jeho hlavným cieľom je zlepšiť 
tréningové podmienky curlerov na vozíku a prispieť k ich kvalitnejšej 
príprave na vrcholné podujatia.

Basketbal na vozíku naštartoval svoj rozbeh

Vrchol roka príde v britskom Sheffielde

Ružinov podporí curlerov na vozíku

ŠPORTY
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Hlavný partner SPT PARÍŽ 2024

Po májovom vystúpení v talianskom Bibione, keď 
na medailové pozície Slováci nedosiahli, si tentokrát 
napravili chuť a zo Slovinska odchádzali so striebor-
nými medailami a presvedčením, že stále vieme dr-
žať krok s európsku špičkou.

Na turnaji Beach ParaVolley Ljubljana 2023 štarto-
vala naša reprezentácia v zložení Pavol Sedlák, Juraj 
Kucej, Peter Nadaský a Pavel Bílik, ktorému bola na 
turnaji pridelená dočasná klasifikácia A. V kategórii 

stojacich sa v Ľubľane zišla vyrovnaná konkurencia 
v zastúpení štyroch reprezentačných tímov – Poľ-
ska, Talianska, Kazachstanu a Slovenska. 

Systém turnaja odštartoval úvodnými vzájomný-
mi zápasmi základnej časti, ktoré stanovili zloženie 
semifinálových dvojíc. Naši po presvedčivej výhre 
s Kazachstanom 2:0 a následných prehrách s Talian-
skom a Poľskom (0:2 a 0:2) postupovali do semifi-
nálového zápasu s Talianmi až z 3. miesta. Uvedo-

movali si však dôleži-
tosť zápasov záverečnej 
vyraďovacej fázy a tak 
v skupinovej fáze do-
stali priestor všetci hrá-
či, pričom sa dôraz klá-
dol hlavne na optimál-
ne nastavenie tímu pre 
záverečné semifinálo-
vé a finálové súboje. To 
sa z hľadiska vývoja tur-
naja ukázalo ako správne riešenie, nakoľko v záve-
rečných zápasoch naši dokázali predvádzať najkom-
paktnejšie výkony.

V semifinále zaskočili rozbehnutých Talianov 
a v dramatickom zápase ich nakoniec dokázali po-
raziť v dvoch setoch (24:22 a 21:19). Po semifinálo-
vej výhre ich čakalo už len finále o zlato s favorizo-
vaným tímom Poľska. V oboch setoch naši dokázali 
Poliakov dostávať pod tlak a bodovo viackrát zís-

kali sľubný náskok. Súper však ťažil z vyššej tech-
nickej vyspelosti pri hre v poli a na útoku, navyše 
mu patrili aj dôležité koncovky oboch setov. Po se-
toch 16:21 a 14:21 preto zlaté medaile zaslúžene pu-
tovali do rúk Poliakov a naši sa tešili zo zisku cen-
ného striebra, ktoré znamenalo návrat na pozície 
nášho tímu z predchádzajúcich rokov. Konečné po-
radie: 1.Poľsko, 2. SLOVENSKO, 3. Taliansko, 4. Ka-
zachstan.

Slovenská reprezentácia v parabeachvolejbale absolvovala v dňoch 27. - 
30. júla v slovinskej metropole ďalší zo série medzinárodných turnajov, 
organizovaných v spolupráci s európskou federáciou ParaVolley Europe. 
Tá sa naďalej snaží v spolupráci s národnými zástupcami športu telesne 
znevýhodnených organizovať turnaje stojacich aj sediacich, aby tak 
zvyšovala popularitu a záujem o tento šport. 

Striebro z Ľubľany ako  
motivácia pre ďalšie obdobie

Ihrisko o veľkosti približne 530 metrov štvorco-
vých má hodnotu viac ako 65-tisíc eur. Samosprá-
va na jeho realizáciu získala dotáciu z Ministerstva 
práce a sociálnych vecí Slovenskej republiky vo výš-
ke 32 600 eur. „Vďaka kombinácii špeciálnych hra-
cích prvkov na ihrisku umožní aj deťom s hendi-
kepom tráviť viac času hrou na čerstvom vzdu-
chu spolu s kamarátmi. K dispozícii tak majú dve 
hojdačky typu hniezdo, pieskovisko-čln, približ-
ne 19 metrov dlhý hrací priestor v tvare lode a ko-

lotoč. Z toho pieskovisko-čln, kolotoč a jedna hoj-
dačka hniezdo sú prispôsobené tak, že sa na nich 
môžu hrať aj deti so zdravotným znevýhodne-
ním,“ povedal Miroslav Kosmeľ, vedúci odboru do-
pravy a miestneho hospodárstva na Mestskom úra-
de v Dolnom Kubíne.

Novovybudované ihrisko sa skladá z viacerých 
hracích prvkov, ktoré sú vyrobené z agátového dre-
va. Práve najdominantnejším prvkom je 20 metrov 
dlhá loď, na ktorej sa súčasne môže hrať až 50 de-

tí. „Jednotlivé komponenty bezbariérového ihris-
ka sú z prírodných materiálov a tvoria zázemie 
pre zmysluplné trávenie voľného času celej rodi-
ny. Aj preto sú prvky navrhnuté tak, aby detské 
ihrisko bolo skutočne pre všetkých členov komu-
nity a vytvorilo príjemný a bezpečný priestor pre 
rozvoj zručností detí, zábavu, oddych či zdieľanie 
zážitkov,“ doplnil Kosmeľ.

Dolnokubínska samospráva chce, aby sa detič-
ky aj s hendikepom mohli spolu so svojimi roves-
níkmi hrať na detskom ihrisku a postupne prejsť 
podľa svojich preferencií a podľa svojich záujmov 
aj na ďalšie športoviská a ďalej rozvíjať svoj poten-
ciál. Vo vzniku takýchto ihrísk vidí veľký význam 
aj predseda Slovenského paralympijského výboru 
Ján Riapoš. „Som veľmi rád, že dnes toto ihrisko 
uzrelo svetlo sveta, pretože ak chceme mať zdra-
vú zdravotne znevýhodnenú mládež, tak potre-
bujeme mať bezbariérovú infraštruktúru. Toto je 

niečo, čo vítam a som rád, že po tridsiatich rokoch 
prichádzajú projekty, ktoré sú nové a ktoré nero-
bia rozdiely medzi zdravými a zdravotne znevý-
hodnenými deťmi. Takže úprimná vďaka všet-
kým, ktorí sa pričinili o vznik tohto ihriska.“

Dňa 20. júla ho slávnostne sprístupnili verejnosti v Dolnom Kubíne aj za 
účasti predsedu SPV Jána Riapoša, kapitána parahokejovej reprezentácie 
Martina Joppu a majstra sveta v paraalpskom lyžovaní, miestneho 
rodáka, Mareka Kubačku. Pri hre by malo spájať zdravé deti s deťmi 
s rôznymi typmi zdravotného znevýhodnenia.

Otvorili prvé detské inkluzívne ihrisko

ŠPORTY


